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ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU VUT  

Č. 8/2020 (333) 

 
Datum a čas konání: 2. října 2020 v 9:00 hodin 

Místo konání: Microsoft Teams 

Přítomni: viz hlasovací listina (celkem 22 senátorů) 

Omluveni: Jarmerová/FAST, Jaroš/FIT, Smolíková/FP, Šintajová/FCH, Bradáč/ÚSI 

Hosté: kvestor Janíček, prorektoři Grmela, Doupovec, Hirš a Hruška,  
ředitel CVIS Ing. Marušinec, vedoucí PrO Re Mgr. Sobotka 

 

Omluveni:   rektor Štěpánek, prorektorka Režňáková, Ing. Herrmannová, Mgr. Koudelová  
 

 
PROGRAM JEDNÁNÍ: 

1. Zahájení zasedání a určení skrutátorů 
2. Schválení programu zasedání AS VUT 
3. Legislativní záležitosti 

 Projednání návrhů AS fakult VUT na změny jejich volebních a jednacích řádů AS 
4. Ekonomické záležitosti  

 Dodatek č. 1 k Rozpočtu VUT na r. 2020 
5. Ustavení Rady vysokých škol pro nové funkční období 2021 až 2023  
     – informace o podaných návrzích  
6. Různé  
 
 

1. ZAHÁJENÍ ZASEDÁNÍ A URČENÍ SKRUTÁTORŮ 
  
Dnešní zasedání AS VUT zahájil předseda AS Hanáček v 9:00 hodin; omluvil z dnešního zasedání 
rektora Štěpánka (účast na jednání ČKR) a prorektorku Režňákovou, dále přivítal kvestora Janíčka, 
prorektory Grmelu, Doupovce, Hirše a Hrušku, ředitele CVIS Ing. Marušince, vedoucího PrO Rekto-
rátu (dále PrO), přítomné členy AS VUT a ostatní účastníky zasedání.  

Dále zrekapituloval, že toto zasedání AS VUT bylo svoláno v souladu se závěry zasedání AS VUT 
konaného dne 15. 9. 2020 z důvodu vážné epidemiologické situace pandemie koronaviru COVID-
19 a z ní vyplývající nutnosti rychlého projednání legislativních změn vnitřních předpisů AS fakult 
VUT, které umožní elektronické volby do AS fakult a možnost distančního jednání AS fakult VUT. 

Následně doc. Hanáček podal návrh na schválení usnesení AS týkající se určení skrutátorů – jako 
minule navrhl doc. Steinbauera a vzhledem k tomu, že se Ing. Bradáč se z dnešního zasedání AS 
VUT omlouval, doc. Opravila. Členové AS VUT dále hlasovali o schválení níže uvedeného usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 1: 
Akademický senát VUT schvaluje jako skrutátory doc. Steinbauera a doc. Opravila.   
Hlasování: pro – 18 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
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2. SCHVÁLENÍ PROGRAMU ZASEDÁNÍ AS VUT 
 
Předseda AS Hanáček podal návrh na schválení výše uvedeného programu zasedání AS VUT, který 
byl odsouhlasen na minulém zasedání AS konaném dne 29. 9. 2020.  
 
Návrh usnesení AS č. 2: 
Akademický senát VUT schvaluje výše uvedený program dnešního zasedání AS VUT.  
Hlasování: pro – 20 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
 

3. LEGISLATIVNÍ ZÁLEŽITOSTI 
 

 Projednání návrhů AS fakult VUT na změny jejich volebních a jednacích řádů AS 
 
Akademické senáty fakult VUT v návaznosti na velmi vážnou situaci v oblasti pandemie koronaviru 
Covid-19 v ČR a závěry z předcházejících zasedání AS VUT konaných ve dnech 15. 9. a 29. 9. 2020 
předložily níže uvedené dodatky ke svým volebním řádům a jednacím řádům.  Předseda AS VUT 
Hanáček požádal rektora Štěpánka dle § 9 odst. 1 písm. b2 zákona č. 111/1998 Sb. o stanoviska 
k předloženým legislativním návrhům a současně vždy požádal i o vyjádření vedoucího PrO Mgr. 
Sobotky. Rektor Štěpánek ve svém vyjádření ze dne 1. 10. 2020 konstatoval, že přečetl všechna 
kladná vyjádření Mgr. Sobotky a na základě jeho stanoviska s nimi souhlasí.  

Mgr. Sobotka sdělil, že většina předpisů je bezproblémových a vychází ze vzoru, který byl doporučen 
fakultám. Tyto vzory zatím nejsou registrovány, a jde o velmi krátký časový úsek, v jehož průběhu 
bude MŠMT dodatky registrovat.  

Doc. Hanáček sdělil, že rektor Štěpánek se dnes nemůže zasedání AS VUT zúčastnit z důvodu jeho 
účasti na jednání ČKR, proto se vyjádřil k předloženým návrhům dodatků vnitřních předpisů AS fa-
kult pouze e-mailem, že se ztotožňuje s kladnými vyjádřeními Mgr. Sobotky.  

RNDr. Popela požádal Mgr. Sobotku o vyjádření k Zákonu č. 188/2020 Sb. s tím, že jej zajímá plat-
nost tohoto zákona ve vztahu k nově vyhlášenému nouzového stavu v ČR z důvodu druhé vlny pan-
demie koronaviru Covid-19. Mgr. Sobotka promítl na obrazovku Zákon č. 188/2020 Sb. – „Zákon 
o zvláštních pravidlech pro vzdělávání a rozhodování na vysokých školách v roce 2020 a o posuzo-
vání doby studia pro účely dalších zákonů“ a vyjádřil se k jednotlivým ustanovením. Na závěr kon-
statoval, že dle jeho názoru se již od 5. 10. 2020 novým vyhlášením nouzového stavu v ČR nedá 
zcela odvodit úplná platnost tohoto zákona. Dle jeho názoru představa, že dojde-li k vyhlášení jaké-
hokoli nového nouzového stavu, tak ustanovení zákona „opět obživnou“, je absurdní a popírá právní 
jistotu všech vysokých škol. Březnový nouzový stav paralyzoval školy ze dne na den a bylo potřeba 
to řešit. Tento argument dle jeho názoru v současné situaci nelze aplikovat, neboť svá jednání a způ-
sob volby do AS pro další funkční období si vysoké školy v mezidobí upravily dodatky svých vnitřních 
předpisů, které jim MŠMT registrovalo. RNDr. Popela sdělil, že dle jeho informací, které má jako 
člen Předsednictva RVŠ, mají vysoké školy na tuto problematiku rozdílné názory. Doc. Hanáček 
poděkoval Mgr. Sobotkovi za vyjádření.   
 

▪ Projednání návrhu AS Fakulty stavební VUT  
– Jednací řád AS FAST – Dodatek č. 1 

 
Výše uvedený návrh předložil předseda AS FAST Ing. Beneš e-mailem dne 23. 9. 2020, návrh byl 
bezprostředně rozeslán e-mailem všem členům AS VUT. Vedoucí PrO Mgr. Sobotka dne 30. 9. 2020 
sdělil, že k tomuto návrhu nemá podstatné připomínky. Úprava v podstatě kopíruje aktuální úpravu 
Jednacího řádu AS VUT a formálně jde o převzetí textu, který pro AS VUT zpracoval Právní odbor 
Rektorátu, proto je návrh akceptovatelný.  

Předsedkyně LK AS VUT Mgr. Musilová upozornila, že fakulta převzala vzor z celoškolského před-
pisu v plném rozsahu a nedala do kontextu s jejich číslováním v předpisu fakultním. Jedná se ale 
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pouze o technickou chybu, chybu v psaní, která nic nemění na smyslu dodatku. Ing. Beneš sdělil, 
prověří tuto záležitost a očíslování bude samozřejmě opraveno.  
 
Návrh usnesení AS č. 3: 
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání návrhu Dodatku č. 1 k Jednacímu řádu AS FAST. 
Hlasování: pro – 19 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
Návrh usnesení AS č. 4: 
Akademický senát VUT schvaluje Dodatek č. 1 k Jednacímu řádu AS FAST.  
Hlasování: pro – 20 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 

▪ Projednání návrhu AS Fakulty elektrotechniky a komunikačních technologií VUT 
 – nové znění Jednacího řádu AS FEKT 

 
Výše uvedený návrh byl rozeslán všem členům AS VUT e-mailem dne 26. 9. 2020 (tj. ještě před 
jeho schválením AS FEKT). Následně potvrdil předseda AS FEKT doc. Steinbauer, že byl návrh 
schválen na zasedání AS FEKT dne 29. 9. 2020 – informaci doc. Steinbauera o schválení návrhu 
AS FEKT sdělila tajemnice AS VUT e-mailem rozeslaným bezprostředně všem členům AS VUT.  

K předloženému návrhu se dne 1. 10. 2020 vyjádřil JUDr. Podola z PrO, který pouze doporučil for-
mální úpravu čl. 16 Jednacího řádu AS FEKT týkající zrušení předcházejícího předpisu. Členové AS 
VUT obdrželi toto upravené znění e-mailem dne 1. 10. 2020. Vyjádření JUDr. Podoly následně po-
tvrdil Mgr. Sobotka jako stanovisko PrO.  

Mgr. Musilová sdělila, že připomínku PrO lze vnímat pouze jako formální a doporučila předložený 
návrh schválit. Členové AS VUT dále hlasovali o schválení dvou níže uvedených usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 5: 
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání návrhu nového znění Jednacího řádu AS FEKT – verzi ze dne 1. 10. 2020. 
Hlasování: pro – 20 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
Návrh usnesení AS č. 6: 
Akademický senát VUT schvaluje Jednací řád AS FEKT – verzi ze dne 1. 10. 2020.  
Hlasování: pro – 20 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 

▪ Projednání návrhů AS Fakulty chemické VUT  
– Dodatek č. 1 k Volebnímu řádu AS FCH a Dodatek č. 1 k Jednacímu řádu AS FCH 

 
Návrhy výše uvedených dodatků předložil předseda AS FCH doc. Diviš e-mailem dne 30. 9. 2020 – 
návrhy byly bezprostředně rozeslány všem členům AS VUT. Vedoucí PrO Mgr. Sobotka e-mailem 
dne 30. 9. 2020 sdělil, že oba návrhy jsou za PrO v pořádku a je možné je schválit.  

Vzhledem k tomu, že k předloženému návrhu nebyly vzneseny žádné připomínky, bylo ihned při-
stoupeno k hlasování o schválení dvou níže uvedených usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 7: 
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání návrhu Dodatku č. 1 k Volebnímu řádu AS FCH.  
Hlasování: pro – 20 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
Návrh usnesení AS č. 8: 
Akademický senát VUT schvaluje Dodatek č. 1 k Volebnímu řádu AS FCH.  
Hlasování: pro – 20 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
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Návrh usnesení AS č. 9: 
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání návrhu Dodatku č. 1 k Jednacímu řádu AS FCH.  
Hlasování: pro – 20 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
Návrh usnesení AS č. 10: 
Akademický senát VUT schvaluje Dodatek č. 1 k Jednacímu řádu AS FCH.  
Hlasování: pro – 21 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 

▪ Projednání návrhů AS Fakulty podnikatelské VUT 
– Dodatek č. 1 Volebního řádu AS FP a Dodatek č. 1 Jednacího řádu AS FP 

 
Návrhy výše uvedených dodatků předložila AS VUT ke schválení předsedkyně AS FP Ing. Smolí-
ková e-mailem dne 29. 9. 2020 – návrhy byly bezprostředně rozeslány všem členům AS VUT. Ve-
doucí PrO Mgr. Sobotka e-mailem dne 30. 9. 2020 sdělil, že oba návrhy vychází ze vzorů stejných 
dodatků vnitřních předpisů VUT, jsou tedy v pořádku a je možné je schválit.  

Předseda EK AS VUT RNDr. Popela na dnešním zasedání AS v návaznosti na předcházející e-

mailovou diskusi zrekapituloval diskutovanou připomínku týkající se podpory CVIS a ÚIS – viz článek 

14a odst. 4: „Podporu při přípravě organizačních pokynů poskytuje akademickému senátu fakulty 

CVIS a ÚIS“. Vedoucí PrO Mgr. Sobotka konstatoval, že toto ustanovení být ve fakultním vnitřním 

předpisu nemusí, ale jeho uvedení nemůže mít žádný vliv na příslušné kompetence. Mgr. Musilová 

uvedla, že obdobný text uvažující podporu CVIS je i v dodatku VŘ AS FCH a zdůraznila, že bez 

technické podpory CVIS nelze elektronické volby realizovat. Dále RNDr. Popela upozornil na nad-

bytečně uvedený odkaz na elektronické volby do AS VUT, který je uveden v článku 14a „Zvláštní 

ustanovení o volbách konaných elektronicky, odst. 1: „Usnese-li se tak AS FP, lze volby zástupců 

FP do AS VUT ve volebních obvodech FP a volby do AS FP konat elektronicky“. Dle jeho názoru by 

v této souvislosti neměl AS FP hlasovat o elektronické formě voleb do AS VUT, toto ustanovení se 

týká Volebního řádu AS VUT, ne vnitřního předpisu AS FP. Členové AS VUT po krátké diskusi kon-

statovali, že nemohou změnit předložený návrh dodatku k Volebnímu řádu AS FP bez projednání 

této změny Akademickým senátem FP a vzhledem k tomu, že nechtěli zdržovat schválení předlože-

ného dodatku, přijali v usnesení o jeho schválení doporučení o vypuštění výše uvedeného textu 

článku 14a odst. 1 při příští novelizaci předpisu. Po diskusi členové AS VUT hlasovali o schválení tří 

níže uvedených usnesení.  

 
Návrh usnesení AS č. 11: 
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání návrhu Dodatku č. 1 Volebního řádu AS FP.  
Hlasování: pro – 20 hlasů, proti – 1 hlas, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
Návrh usnesení AS č. 12: 
Akademický senát VUT schvaluje Dodatek č. 1 Volebního řádu AS FP.  
Hlasování: pro – 21 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
Návrh usnesení AS č. 17: 
AS VUT doporučuje v další novelizaci Volebního řádu AS FP vypustit v čl. 14a z odstavce 1 text 
"...volby zástupců FP do AS VUT ve volebních obvodech FP a..." , neboť problematiku voleb do AS 
VUT řeší Volební řád AS VUT. 
Hlasování: pro – 18 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 3 hlasy. 
 
RNDr. Popela vznesl dotaz na formulaci úvodního ustanovení v dodatku k Jednacímu řádu AS FP 
ve smyslu, že za věcnou stránku tohoto předpisu odpovídá děkan FP, protože návrh jednacího řádu 
AS předkládá AS fakulty. Mgr. Sobotka sdělil, že jde o technickou stránku předpisu, která není s ni-
čím v rozporu. Členové AS VUT dále hlasovali o schválení dvou níže uvedených usnesení.  
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Návrh usnesení AS č. 13: 
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání návrhu Dodatku č. 1 Jednacího řádu AS FP.  
Hlasování: pro – 21 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
Návrh usnesení AS č. 14: 
Akademický senát VUT schvaluje Dodatek č. 1 Jednacího řádu AS FP. 
Hlasování: pro – 21 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 

▪ Projednání návrhu AS Fakulty výtvarných umění VUT  
– Dodatek č. 1 k Jednacímu řádu AS FaVU 

 
Návrhy výše uvedených dodatků předložila AS VUT ke schválení předsedkyně AS FaVU Mgr. Žáč-
ková e-mailem dne 30. 9. 2020 ve večerních hodinách, návrh rozeslala tajemnice AS Cardová e-
mailem dne 1. 10. 2020 všem členům AS VUT. Vedoucí PrO Mgr. Sobotka e-mailem dne 1. 10. 2020 
ve večerních hodinách sdělil, že i tento návrh vychází ze zaslaného vzoru zpracovaného PrO a je 
tedy v pořádku.  

Předseda AS doc. Hanáček na dnešním zasedání AS sdělil, že na základě svého dotazu obdržel od 
předsedkyně AS FaVU Mgr. Žáčkové potvrzení, že fakulta dosud nemá schválený Volební řád AS 
FaVU. AS VUT v r. 2017 schválil pouze Jednací řád AS FaVU, ve kterém je v závěrečných ustano-
veních uvedeno, že se ruší původní Volební a jednací řád AS FaVU z r. 2013. Na základě prověření 
všech skutečností Mgr. Žáčková konstatovala, že v současné době ale nehrozí žádné prodlení, pro-
tože volby do AS FaVU budou probíhat až v dubnu 2021. Vedoucí PrO Mgr. Sobotka sdělil, že to je 
sice pravda, ale vzhledem k tomu, že legislativní úkony týkající se voleb do AS vyžadují určité ča-
sové období, je potřeba tuto záležitost řešit co nejdříve. Zástupce FaVU v AS VUT Mgr. Hrůza sdělil, 
že na fakultě již probíhá proces zpracování návrhu Volebního řádu AS FaVU a v návaznosti na to 
probíhá jednání s PrO. Tuto skutečnost potvrdil Mgr. Sobotka, který sdělil, že PrO poskytuje v této 
věci FaVU součinnost. Po krátké diskusi doc. Hanáček doporučil, aby byl AS VUT informován cestou 
předsedy AS. LK AS VUT projedná návrh VŘ AS FaVU až po jeho předložení AS VUT ke schválení. 
Po diskusi členové AS VUT hlasovali o schválení dvou níže uvedených usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 15: 
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání návrhu Dodatku č. 1 k Jednacímu řádu AS FaVU. 
Hlasování: pro – 21 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
Návrh usnesení AS č. 16: 
Akademický senát VUT schvaluje Dodatek č. 1 k Jednacímu řádu AS FaVU.  
Hlasování: pro – 21 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
 

▪ Projednání návrhů AS Fakulty architektury VUT 
– Dodatek č. 1 k Volebnímu a jednacímu řádu AS FA  
a Dodatek č. 1 k Jednacímu řádu AS FA 

 
Návrhy výše uvedených dodatků předložil AS VUT ke schválení předseda AS FA Ing. arch. Nový e-
mailem dne 29. 9. 2020 – návrhy byly bezprostředně rozeslány všem členům AS VUT. Vedoucí PrO 
Mgr. Sobotka e-mailem dne 1. 10. 2020 sdělil předsedkyni LK AS VUT Mgr. Musilové zamítavé 
stanovisko k oběma předloženým návrhům. Toto stanovisko obdrželi dle pokynu předsedy AS VUT 
Hanáčka všichni členové AS VUT. Rektor Štěpánek se ve svém e-mailu ze dne 2. 10. 2020 připojil 
k názoru Mgr. Sobotky.  
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Stanovisko Mgr. Sobotky ze dne 1. 10. 2020 adresované předsedkyni LK AS VUT: 

Vyjádření k Jednacímu řádu AS FA:  
  

Vkládání odstavců mezi odstavce a označovat je jako 2a, či 3a je nešťastné a odporuje Legislativním pravidlům 
Vlády. Tato pravidla se na univerzitu nevztahují, nicméně, má-li být PrO garantem alespoň elementární "správ-
nosti", jsou základní požadavky na psaní norem tím nejmenším minimem, na kterém si dovoluje trvat. Pokud 
by se někdy v budoucnu mělo vrátit bumerangem, že PrO má dbát na správnost předpisů, tak toto navržené 
členění je formálně nesprávné a my s ním máme opravdu veliký problém.“ 
„Viz. čl. 26 ods. 3 Legislativních pravidel: 
(3) Odstavce se na začátku označují arabským číslem bez tečky v kulatých závorkách; odstavce se číslují 
v souvislém pořadí.“  
Překlep v čl. 1 a označení předpisu jako Volební jednací řád AS FA je drobnost, na kterou ve světle výše 
uvedeného pouze upozorňujeme. Správně“ Volební a jednací řád AS FA“.  

Vyjádření k dodatku č. 1 k Volebnímu a jednacímu řádu AS FA:  
V případě druhého dodatku je to nepřekvapivě horší. I zde je vložený odstavec 2a, viz. výše...To podstatné je 
ovšem v závěrečných ustanoveních. Stejně jako výše – máme-li alespoň v našich (až nepříjemně okleštěných) 
možnostech dbát legislativní čistoty a správnosti senátem schvalovaných předpisů (univerzitních i fakultních), 
tak tento postup je za nás něčím naprosto nepřijatelným. To, co aktuálně FA předkládá, je fakticky nový volební 
řád, byť "maskovaný" za dodatek. Varianta, že předpis "přejmenujeme", aby splňoval požadavky zákona po 
novele z roku 2016 (!), a tím vyřešíme otázku slepé uličky v komunikaci mezi FA a AS VUT ohledně obsahu 
nového Volebního řádu AS FA, možná na první pohled nepřísluší komentovat PrO, ale pod takový postup 
a způsob řešení se nemůžeme ani podepsat ani se tvářit, že je vlastně v pořádku. Domníváme se, že FA by 
měla přijmout volební řád svého senátu postupem dle zákona po novele a tento následně předložit AS VUT. 
Ač nám to nepřísluší, tak si dovolujeme uzavřít, že zvolený způsob řešení není ani vhodný, ani hoden vysoké 
školy, která by měla fungovat na základě diskuse a věcné spolupráce mezi orgány univerzity a součástí. 

Vedoucí PrO Mgr. Sobotka na dnešním zasedání sdělil krátký komentář k výše uvedenému vyjádření 
a konstatoval, že za nejzásadnější důvod zamítavého stanoviska PrO považuje formulaci závěreč-
ných ustanovení ve Volebním a jednacím řádu AS FA, na jejichž základě se z tohoto předpisu stává 
Volební řád AS FA. Fakulta architektury vyřešila problém týkající se neschválení jejich návrhu Vo-
lebního řádu AS FA Akademickým senátem VUT v době implementace novely zákona o VŠ v r. 
2016 / 2017 tím, že nezrušila svůj Volební a jednací řád AS FA. Tím zůstávají v platnosti / účinnosti 
ustanovení tohoto předpisu týkající se voleb do AS FA. AS FA má tedy schválený JŘ AS FA a čás-
tečně platí původní VJŘ AS FA. PrO považuje za zcela nepřijatelné, že v nyní předloženém návrhu 
dodatku k VJŘ AS FA se přejmenovává Volební a jednací řád AS FA na Volební řád AS FA. Tím 
Fakulta architektury obchází proces, kdy se fakultní AS a AS VUT nemohou dohodnout, zda budou 
na FA jeden nebo dva volební obvody pro volby do AS FA. V tomto případě je potřeba projednat tuto 
záležitost s AS VUT standardním způsobem, ale ne přejmenováním vnitřního předpisu. Tento po-
stup je výrazně problematický a neměl by být takto řešen.  

Členka AS z FA Ing. arch. Galeová se ohradila proti názoru PrO, že se Fakulta architektury snaží 
v tomto případě využít situace a chce obejít standardní jednání mezi AS FA a AS VUT ve věci jed-
noho / dvou volebních obvodů. Naopak se snaží co nejrychleji reagovat na to, aby si dala do pořádku 
své vnitřní předpisy v souladu s doporučením využít návrhu dle vzoru celoškolských dodatků 
a umožnit na FA elektronické volby. Připomínky PrO byly rozeslány členům AS VUT včera večer 
v pozdních hodinách, takže se s nimi mohli zástupci FA seznámit až dnes ráno, takže měli velmi 
málo času si je prostudovat a přijmout k nim svůj názor. Ing. arch. Galeová požádala o vyjádření 
děkana FA a předsedy AS FA. Formální chyby předložených dodatků vznikly z důvodu absence 
právní konzultace díky vypjatému časovému termínu. Z časového hlediska FA jednala co možná 
nejrychleji. Novelizace VJŘ AS FA byla připravována již v předchozích měsících, cca od března 
2020, konzultace s PrO probíhají, včetně společného jednání vedení FA a PrO. Ing. arch. Galeová 
se ohradila proti tvrzení o nečinnosti přípravy novelizace VŘ AS FA i proti sdělení PrO, že dochází 
k „maskování“, dle jejího názoru není možné schválit dodatek bez změny názvu předpisu. AS FA 
má k projednání návrhů 14 ti denní předkládací lhůtu, Ing. arch. Galeová proto požádala o názory 
členů AS VUT, co má AS FA dělat v případě, že dnes AS VUT předložený dodatek neschválí. Před-
sedkyně LK AS VUT Mgr. Musilová sdělila, že dle její informace PrO zaslal FA k návrhům AS FA 
zaslaným ke konzultaci doporučení, které ale nebylo fakultou akceptováno. Ing. arch. Galeová 
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sdělila, že AS FA podal tento návrh dodatku AS FA ke schválení AS VUT bezprostředně po jeho 
schválení, AS FA se držel doporučení / vzorů dle dodatku k celoškolskému VŘ AS VUT. Ing. arch. 
Galeová očekávala, že se sejde LK AS VUT, která vznese připomínky, ta se ale nesešla, namísto 
toho včera v noci zaslal vyjádření vedoucí PrO Mgr. Sobotka. Členka SK AS VUT z FA Bc. Hodulí-
ková sdělila, že podporuje vyjádření Ing. arch. Galeové týkající se projednávání návrhů VŘ AS FA 
a JŘ AS FA. Mgr. Musilová uvedla, že všem předsedům fakultních AS bylo již 15. 9. 2020 doporu-
čeno, aby při formulaci dodatků fakultních VŘ AS a JŘ AS využili text dodatků zpracovaných Práv-
ním odborem Rektorátu pro AS VUT (byly 18. 9. 2020 zveřejněny na webu VUT). Ostatní fakulty toto 
využily. AS VUT ani jeho komise nemohou měnit text vnitřních předpisů fakult. Následovala diskuse 
členů AS VUT.  

Předseda EK AS VUT RNDr. Popela úvodem vznesl opět dotaz na platnost zákona č. 188/2020 Sb., 
dle názoru Mgr. Sobotky nejsou všechna ustanovení tohoto zákona v platnosti, ale právní názory se 
dle informací RNDr. Popely hodně liší. Dále vznesl dotaz, v souvislosti s tímto nejistým stavem tý-
kajícím se pandemie koronaviru Covid-19 a vyhlášením opětovného nového nouzového stavu v ČR 
od pondělí 5. 10. 2020, zda a jak je možné v tomto případě schválit elektronické volby pro AS FA. 
Doporučil oba předložené návrhy schválit a současně apelovat na FA, aby byly co nejdříve upraveny 
formální chyby v předpisech a AS FA vyjádřil připravenost k jednání s AS VUT týkající se problema-
tiky jednoho nebo dvou volebních obvodů. 

Doc. Opravil sdělil, že pokud předložené návrhy dodatků AS FA neodporují předpisům VUT, vzhle-
dem k tomu, jaké jsou předkládací lhůty ke schválení návrhů v AS FA i v AS VUT a lhůty související 
s uskutečněním voleb do AS VUT, dle jeho názoru by AS VUT měl tyto dodatky dnes schválit. 

Mgr. Sobotka sdělil, že dle jeho názoru v tomto okamžiku není nutné přejmenovávat VJŘ AS FA na 
Volební řád AS FA, a potvrdil, že děkani FA a FaVU své návrhy volebních řádů AS fakult s PrO 
projednávali. Dále dodal, že v tomto okamžiku předložené dodatky nejsou zpracovány kvalitně.  

Ing. Maxera sdělil, že dle předcházejícího návrhu měly být dodatky fakult zpracovány tak, že budou 
řešit pouze distanční jednání AS fakult a možnost elektronických voleb do AS fakult. Způsob před-
ložení návrhu dodatku k Volebnímu řádu AS FA není v souladu s touto předcházející domluvou. 
Proto doporučuje hlasovat o předloženém návrhu bez problematických závěrečných ustanovení 
a bez přejmenování VJŘ AS FA na VŘ AS FA.  

RNDr. Popela navrhl předložené dodatky Jednacího řádu AS FA a Volebního a jednacího řádu AS 
FA schválit a současně přijmout doporučení v samostatném usnesení, ve kterém AS VUT požádá 
AS fakulty, aby předložila co nejdříve přepracované nové znění svého Volebního řádu AS FA. Jde 
zejména o to, aby v současné situaci mohla FA uskutečnit elektronické volby do AS FA.  

Ing. Konečná vznesla dotaz, zda bude CVIS technicky garantovat volbu přes stávající modul v tomto 
případě pro jednokomorové volby, tj. zdali je to vůbec technicky možné. RNDr. Popela sdělil, že 
doposud na některých fakultách nebyly elektronické volby do AS vyzkoušeny. Provedení elektronic-
kých voleb garantuje CVIS, ale odpovědnost mají také AS VUT a AS fakult. Doc. Hanáček sdělil, že 
FIT jedná s CVIS a pracuje na přípravě voleb. Ředitel CVIS Ing. Marušinec sdělil, že CVIS je scho-
pen elektronické volby na všech fakultách a dalších součástech VUT zajistit.  

Ing. Maxera zrekapituloval, že doposud byl postup všech fakult standardní, nyní ale FA ve složité 
situaci způsobené pandemií koronaviru podává návrh, který není v souladu s předchozí domluvou. 
Proti tomuto tvrzení se Ing. arch. Galeová důrazně ohradila a rozporovala tzv. nesoulady s předcho-
zími dohodami a důrazně upozornila, že jakékoliv další prodlení znemožní AS FA zvolení nového 
AS FA.  

Další diskuse členů AS VUT se týkala schválení podrobných organizačních pokynů pro volby do AS 
fakult. Mgr. Musilová sdělila, že AS fakult schválí variantně pokyny k volbám jak pro klasické, tak pro 
elektronické volby – vzorem mohou být Akademickým senátem VUT schválené podrobné organi-
zační pokyny k volbám zástupců VŠ ústavů a DS. Mgr. Sobotka sdělil, že souhlasí s Mgr. Musilovou, 
AS VUT je úplně ve stejné situaci, volby do AS VUT rovněž ještě nemají na MŠMT registrovaný 
dodatek VŘ AS VUT umožňující elektronické volby.  RNDr. Popela navrhl, že je třeba nejprve vyřešit 
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projednání / schválení Jednacího řádu AS FA. AS VUT po krátké diskusi o znění návrhů usnesení 
dále hlasoval o jejich schválení.  
 

Návrh usnesení AS č. 18: 
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání návrhu Dodatku č. 1 k Jednacímu řádu AS FA. 
Hlasování: pro – 20 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
Návrh usnesení AS č. 19: 
Akademický senát VUT schvaluje Dodatek č. 1 k Jednacímu řádu AS FA.  
Hlasování: pro – 15 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 5 hlasů. 
 
Návrh usnesení AS č. 20: 
Akademický senát VUT doporučuje Akademickému senátu FA předložit další novelizaci JŘ AS FA, 
která bude respektovat vyjádření Právního odboru Rektorátu VUT rozeslaná AS VUT dne 2. 10. 
2020. 
Hlasování: pro – 19 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 1 hlas. 
 
Ing. arch. Galeová znovu zdůraznila, že FA nevyužívá pandemie koronaviru Covid-19 k vyřešení 
své problematiky jednokomorové volby do AS FA a k rychlému schválení VŘ AS FA a konstatovala, 
že navrhuje, aby se co nejdříve uskutečnilo jednání týkající se přípravy nového upraveného znění 
Volebního řádu AS FA. Mgr. Sobotka sdělil, že striktně trvá na svém výše uvedeném vyjádření. 
Zástupce FA v AS VUT doc. Boháč sdělil, že velmi oceňuje vstřícný postoj RNDr. Popely. RNDr. 
Popela sdělil, že spolu se schválením předloženého dodatku současně předpokládá návrh na přijetí 
apelativního usnesení o co nejrychlejší přípravě nového upraveného znění Volebního řádu AS FA 
se zapracováním připomínek Mgr. Sobotky. Následovalo hlasování AS VUT o níže uvedených třech 
usneseních.  
 
Návrh usnesení AS č. 21: 
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání návrhu Dodatku č. 1 k Volebnímu a jednacímu řádu AS FA.  
Hlasování: pro – 19 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
Návrh usnesení AS č. 22: 
Akademický senát VUT schvaluje Dodatek č. 1 k Volebnímu a jednacímu řádu AS FA.  
Hlasování: pro – 11 hlasů, proti – 1 hlasů, zdržel se hlasování – 7 hlasů. 

 
Návrh usnesení AS č. 23: 
Akademický senát VUT doporučuje Akademickému senátu FA předložit neprodleně další novelizaci 
Volebního řádu AS FA, která bude respektovat vyjádření Právního odboru Rektorátu VUT, rozeslaná 
AS VUT dne 2. 10. 2020. 
Hlasování: pro – 18 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 2 hlasy. 
 
Návrh usnesení AS č. 24: 
Akademický senát VUT žádá AS Fakulty architektury, aby pokračoval v přípravě nového Volebního 
řádu AS FA konformního s volebními řády AS VUT i fakult VUT a znění dokumentů průběžně kon-
zultoval s Právním odborem Rektorátu a s AS VUT.  
Hlasování: pro – 18 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 2 hlasy. 
 
Mgr. Musilová upozornila, že všechny fakulty musí volit své zástupce do AS VUT ve dvou volebních 
obvodech. 

Doc. Hanáček sdělil, že návrhy dodatků vnitřních předpisů týkajících se AS Fakulty strojního inže-
nýrství a Fakulty informačních technologií nebyly prozatím předloženy. AS FSI má 14tidenní před-
kládací lhůtu, AS FIT zatím změny neprojednal, očekává se jejich projednání v nejbližší době.  
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Na závěr Mgr. Musilová sdělila, že dle jejího názoru by měl existovat mechanismus projednávání 
vnitřních předpisů na VUT, který byl již diskutován na výjezdním zasedání AS VUT v červnu 2019. 
Pak by nedocházelo k situacím jako dnes. Návrhy svých vnitřních předpisů by fakulty musely kon-
zultovat s PrO ještě před jejich schválením v AS fakulty. Do AS VUT by pak byly předkládány vnitřní 
předpisy fakult, k nimž vyjádřil PrO předem své (kladné) stanovisko. 
 
 

4. EKONOMICKÉ ZÁLEŽITOSTI  
 

 Dodatek č. 1 k Rozpočtu VUT na r. 2020 
 
Návrh Dodatku č. 1 k Rozpočtu VUT v Brně na r. 2020 předložil kvestor Janíček z pověření rektora 
Štěpánka e-mailem dne 30.  9. 2020 ve večerních hodinách, spolu s komentářem – návrh byl bez-
prostředně rozeslán všem členům AS VUT. Součástí návrhu jsou:  

1. Tabulka s konečným rozdělením zbývající částky z motivační složky IP na základě údajů o vý-
sledcích z RVVI podle předložené tabulky prorektorem Grmelou 

2. Návrh navýšení rozpočtu CVIS pro rok 2020   
3. Informace o vypořádání odměn za výuku ve svobodných předmětech 

Předseda EK AS VUT RNDr. Popela na dnešním zasedání AS informoval o jednání EK AS VUT, 
které se uskutečnilo dnes před zasedáním AS VUT. Další jednání EK bude svoláno na základě 
provedeného průzkumu možností účasti členů komise.  

Členové AS VUT vzali výše uvedené informace na vědomí s tím, že návrh Dodatku č. 1 k Rozpočtu 
VUT v Brně na r. 2020 bude projednán / schválen na příštím zasedání AS VUT dne 13. 10. 2020.  
 
 

5. USTAVENÍ RADY VYSOKÝCH ŠKOL PRO NOVÉ FUNKČNÍ OBDOBÍ 2021 AŽ 2023 
 
Předseda AS VUT Hanáček sdělil, že v návaznosti na dopis předsedy RVŠ ve věci ustavení nové 
RVŠ pro funkční období 2021 až 2023 zaslali předsedové AS fakult prozatím tyto návrhy delegátů 
z fakult VUT do Sněmu RVŠ:  

- AS FAST – návrh na delegování doc. Ing. Jany Korytárové, PhD. do Sněmu RVŠ za FAST;  
- AS FSI – návrh na delegování doc. Ing. Jana Roupce Ph.D. do Sněmu RVŠ za FSI 
- AS FA – návrh na delegování Ing. arch. Nicol Galeové do Sněmu RVŠ za FA 
- AS FEKT – návrh na delegování Ing. Ivany Jakubové do Sněmu RVŠ za FEKT  

Zástupci fakult VUT spolu se zástupci za celé VUT budou delegování AS VUT na příštím zasedání 
AS VUT.  
 
 

6. RŮZNÉ  
 

 Doc. Hanáček sdělil, že obdržel od vedoucí Odboru zahraničních vztahů Rektorátu VUT Ing. 
Philippi e-mail ve věci předložení návrhu Akčního plánu pro internacionalizaci pro následující 
3 roky, který bude AS VUT předložen rektorem Štěpánkem. Tento akční plán vznikl jako vý-
stup z Monitoringu internacionalizace, který provedl v roce 2019 na VUT Dům zahraniční spo-
lupráce (Národní agentura). Návrh akčního plánu prošel schválením vedení VUT. Požadav-
kem DZS je schválení akčního plánu akademickým senátem dané univerzity. DZS požaduje 
předložit Akční plán schválený AS do 15. 10. 2020. Doc. Hanáček sdělil, že tento dokument 
bude projednán KTČ AS VUT a lze předpokládat, že jej bude možné projednat / schválit na 
zasedání AS VUT dne 13. 10. 2020.  

 Ing.arch. Galeová informovala o zveřejnění certifikace výsledků RUV v aplikaci MŠMT. Po-
drobný rozbor a analýza dat bude předmětem prezentace v dalších jednáních EK.  VUT vy-
kazuje v RUV 2020 nárůst, a to i v porovnání s ČVUT, či fakultami dotčenými hodnocením 
v jednotlivých segmentech. 
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Na závěr doc. Hanáček poděkoval všem účastníkům zasedání AS VUT za účast a ukončil zasedání.  
 

 
 

   
 
 

 
USNESENÍ PŘIJATÁ NA ZASEDÁNÍ AS VUT Č. 8/2020 DNE 2. 10. 2020 

 
 
UAS 1 
Akademický senát VUT schvaluje jako skrutátory doc. Steinbauera a doc. Opravila.   
 
UAS 2 
Akademický senát VUT schvaluje výše uvedený program dnešního zasedání AS VUT.  
 
UAS 3 
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání návrhu Dodatku č. 1 k Jednacímu řádu AS FAST. 
 
UAS 4 
Akademický senát VUT schvaluje Dodatek č. 1 k Jednacímu řádu AS FAST.  
 
UAS 5 
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání návrhu nového znění Jednacího řádu AS FEKT – verzi ze dne 1. 10. 2020. 
 
UAS 6 
Akademický senát VUT schvaluje Jednací řád AS FEKT – verzi ze dne 1. 10. 2020.  
 
UAS 7 
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání návrhu Dodatku č. 1 k Volebnímu řádu AS FCH.  
 
UAS 8 
Akademický senát VUT schvaluje Dodatek č. 1 k Volebnímu řádu AS FCH.  
 
UAS 9 
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání návrhu Dodatku č. 1 k Jednacímu řádu AS FCH.  
 
UAS 10 
Akademický senát VUT schvaluje Dodatek č. 1 k Jednacímu řádu AS FCH.  
 
UAS 11 
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání návrhu Dodatku č. 1 Volebního řádu AS FP.  
 
UAS 12 
Akademický senát VUT schvaluje Dodatek č. 1 Volebního řádu AS FP.  
UAS 17 
AS VUT doporučuje v další novelizaci Volebního řádu AS FP vypustit v čl. 14a z odstavce 1 text 
"...volby zástupců FP do AS VUT ve volebních obvodech FP a..." , neboť problematiku voleb do AS 
VUT řeší Volební řád AS VUT. 
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UAS 13 
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání návrhu Dodatku č. 1 Jednacího řádu AS FP.  
 
UAS 14 
Akademický senát VUT schvaluje Dodatek č. 1 Jednacího řádu AS FP. 
 
UAS 15 
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání návrhu Dodatku č. 1 k Jednacímu řádu AS FaVU. 
 
UAS 16 
Akademický senát VUT schvaluje Dodatek č. 1 k Jednacímu řádu AS FaVU.  
 
UAS 18 
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání návrhu Dodatku č. 1 k Jednacímu řádu AS FA. 
 
UAS 19 
Akademický senát VUT schvaluje Dodatek č. 1 k Jednacímu řádu AS FA.  
 
UAS 20 
Akademický senát VUT doporučuje Akademickému senátu FA předložit další novelizaci JŘ AS FA, 
která bude respektovat vyjádření Právního odboru Rektorátu VUT, rozeslaná AS VUT dne 2. 10. 
2020. 
 
UAS 21 
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání návrhu Dodatku č. 1 k Volebnímu a jednacímu řádu AS FA.  
 
UAS 22 
Akademický senát VUT schvaluje Dodatek č. 1 k Volebnímu a jednacímu řádu AS FA.  
 
UAS 23 
Akademický senát VUT doporučuje Akademickému senátu FA předložit neprodleně další novelizaci 
Volebního řádu AS FA, která bude respektovat vyjádření Právního odboru Rektorátu VUT, rozeslaná 
AS VUT dne 2.10. 2020. 
 
UAS 24 
Akademický senát VUT žádá AS Fakulty architektury, aby pokračoval v přípravě nového Volebního 
řádu AS FA konformního s volebními řády AS VUT i fakult VUT a znění dokumentů průběžně kon-
zultoval s Právním odborem Rektorátu a s AS VUT.  

 
 
 

TERMÍN PŘÍŠTÍHO ZASEDÁNÍ 
Příští zasedání AS VUT se bude konat 13. 10. 2020 v 9:00 hodin 

v rámci videokonference MICROSOFT Teams. 
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Doc. Dr. Ing. Petr Hanáček, v. r.  
předseda AS VUT v Brně 

 

 

Zapsala: Jarmila Cardová 


